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Vpravo nestor smiřických kuželkářů B. Šmejda nad kronikou s J. Pekařem — před-
sedou Královéhradeckého KS ČSTV

2007
4

Vydáno dne 15. prosince 2008

Zálabák oslavil sedmdesátku

Osmaosmdesát B. Šmejdy 
Právě tolik let oslavil 7. 11.2008 pan 
Bohumír Šmejda, z Klubu kuželkářů 
Zalabák Smiřice.
Od r. 1938 cvičil na všesokolských 
sletech a později na spartakiádách. 
Naposledy vystupoval ještě v roce 
1994 na všesokolském sletu v Praze. 
Ve své dlouholeté sportovní činnosti 
hrál českou házenou, volejbal, tenis 
a kuželky. Dvacet let byl předsedou 
kuželkářů „Zalabáci“ (1961 až 1981), 
vedoucím a trenérem družstva doros-
tenců, a o to, aby ve Smiřicích vy-
růstali další naděje, se stará dodnes. 
Organizuje náborové akce pro žáky 
smiřické školy. Pokaždé se někdo 
chytí drápkem a kuželkám se začne 
věnovat.
Aktivně hrál kuželky ještě v loňském 
roce. Od roku 1981 se pravidel-
ně zúčastňuje turnaje veteránů, 
který se v současné době jmenuje 
„Setkání hvězd minulého století“. 
Nikdo starší se v letošního ročníku 
na tomto turnaji neobjevil. Něko-
likrát turnaj vyhrál a letos skončil 
na třetím místě, z osmi účastníků 
výkonem 243 kuželek. Od soupeřů 
sklízel zasloužené ovace. V loňském 
roce nastoupil v mistrovském zápase 
v Trutnově a výkonem 376 zahanbil 
několik svých spoluhráčů. Letošní 
sezónu začal dobře. V oddílovém 
přeboru zahrál 371 a postoupil do 
okresního přeboru jednotlivců nad 
50 let. Dobrá forma ho neopusti-
la a s výkonem 379 se umístil na 
12. místě ze 17 účastníků.
Panu Šmejdovi přejeme hodně zdra-
ví a osobní spokojenosti do dalších 
let.

Stanislav Nosek
předseda Královéhradeckého KKS

Kuželky se ve Smiřicích hrály odedáv-
na. Dříve bylo koulení velmi oblíbenou 
hospodskou zábavou, každá lepší hos-
poda měla svoji dráhu.

Organizovaně se však začalo koulet 
až od roku 1938 po ustavující schů-
zi 11 zakládajících členů. Trénovalo 
se tehdy na pískovém kuželníku v 
Hotelu Andrejsek (budova bývalého 
kina) a v hostinci U Šmiků. To však 
nebyly jediné kuželníky ve Smiři-
cích. Další se nacházely v hostinci 
U Pácaltů, na Lednici, v Městském 
hotelu a u Balašů. Pískový kuželník 
v Hotelu Andrejsek však nebyl pro 
zápasy ideální, a tak všechny do-
mácí zápasy se vesměs prohrávaly. 
Mistrovské zápasy bylo tedy nutné 
hrát na betonových drahách na ci-
zích plánech.

Počátkem roku 1940 bylo rozhodnuto, 
že je nutné vystavět vlastní krytý be-
tonový kuželník, kde by se mohlo hrát 
i trénovat v zimě. Vhodným místem pro 
takovou dráhu se stala restaurace Na 
Lednici, jejíž nový nájemce se ukázal 
jako velký fanda tohoto sportu. Za 
finanční pomoci sládka smiřického pi-
vovaru a úsilí zdejších kuželkářů byla 
9. června 1940 slavnostně otevřena 
nová kuželna. Záhy musela být pro 
velký zájem o koulení ustavena dvě 
družstva, do kterých byli nominováni 
hráči přibližně stejné výkonnosti, čímž 
bylo zajištěno, že si všichni zahrají.
V roce 1941 měl kroužek 15 hráčů 
v A družstvu a 16 hráčů v B družstvu 
(z nich 10 registrovaných v župě). Mimo 
to měl 35 členů přispívajících. V roce 

... pokračování na str. 2
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Nahoře smiřická dvoudráha a dole 
webové stránky oddílu
http://kksmirice.wz.cz/index.php

... pokračování ze str. 2
1942 dochází k výměně na postu před-
sedy družstva — Františka Malého, který 
vedl kroužek od jeho založení. Nahradil 
ho Josef Hofman, jednatelem se stává 
hostinský Břetislav Šicner. V témže roce 
německé úřady zakazují spolkovou čin-
nost a tím skončila i mistrovská soutěž. 
Na kuželníku se však dále hrají přátelské 
zápasy a zajíždí se i do jiných měst. Čilý 
ruch zde panuje po celou dobu německé 
okupace.
24. června 1945 je svolána valná hro-
mada a kuželkářský kroužek Zálabáci 
opět zahajuje svoji činnost. Novým 
předsedou byl zvolen Josef Hlavatý. 
V této době vyvstal i další problém 
— stávající betonová dráha nevyhovu-
je předpisům, a tak je potřeba změnit 
povrch na asfaltový, aby se i nadále 
mohla hrát mistrovská utkání na do-
mácí půdě. Finanční situace Zálabaků 
nedovoluje pořídit si nový povrch na 
vlastní náklady. Situaci zachránil hos-
tinský a jednatel B. Šicner, který nechal 
na vlastní náklady potáhnout povrch 
gumoasfaltem. Nový povrch byl v zá-
pětí prověřen při pořádání mistrovství 
jednotlivců na 100 hodů do plných, na 
kterém se během pěti týdnů vystřídalo 
258 závodníků.
V roce 1948 kuželkáři ztratili díky 
sjednocování tělovýchovy samostat-
nost a museli se zapojit do tělocvičné 
jednoty Sokol Smiřice. Ještě nějaký 
čas se koulelo závodně. Kroužek 
byl organizačně zapojen do župy 
Podrkonošské. Soupeři byli vesměs 
ze vzdálenějších jednot, náklady na 
cestovné vzrostly a protože kroužek 
tyto náklady neusnesl, závodní činnost 
byla ukončena. Koulelo se ale dál, jen 
pro zábavu. Kádr hráčů se udržoval 
stále po hromadě. Toto rekreační kou-
lení, které se odbývalo tradičně vždy 
ve středu, trvalo až do roku 1954.
Na členské schůzi 5. 1. 1955 byl přijat 
návrh opět se zapojit do závodního 
soutěžení, a tak se znovu rozeběhly 
tréninky a soutěže. Kolem roku 1959 
začíná v některých městech kuželkář-
ský sport stagnovat, např. v Hradci 
Králové zaniklo od doby okupace 
jedenáct družstev. Smiřické koulení 

však „jede“ dál, čemuž pomáhá i or-
ganizování turnajů místních družstev, 
při kterých vždy někdo nový podlehl 
kouzlu tohoto sportu.
S vývojem kuželkářského sportu došlo 
k dalšímu problému — jak přestavět 
stávající dráhu na dvoudráhu. Proto 
se od roku 1959 uvažuje o přístavbě 
stávajícího objektu. Přípravy začaly 
v roce 1960. Na lepší časy ohledně 
výstavby dvoudráhy se začalo blýskat 
v roce 1963. Nová dvoudráha byla 
konečně v lednu 1966 hotová. Slav-
nostní otevření dvoudráhy proběhlo 
za přítomnosti mnoha hostů 21. až 
22. 5. 1966 pořádáním krajského 
přeboru dorostu.
Na podzim 1974 došlo k reorganizaci 
soutěže a družstvo Zálabaků bylo 
zařazeno do skupiny C ve II. třídě. 
Po podzimním kole družstvo vedlo 
soutěž, a také družstvo dorostenců si 
vedlo výtečně — v krajském přeboru 
skončilo na 2. místě. Úspěchem v roce 
1975 bylo umístění dorostence J. Ho-
lečka na přeborech ČSSR na 22. místě. 
Nikdy předtím se závodník ze Smiřic 
do nejvyšší soutěže nedostal. Ve šlé-
pějích svého bratra šla i dorostenska 
J. Holečková, která na mistrovství 
ČSSR obsadila v roce 1978 krásné 
12. místo.
V roce 1977 byla ustavena skupina, 

která zahájila přípravné práce na 
vybudování automatického stavěče 
kuželek. Po velkém úsilí členů oddí-
lu, díky finančním příspěvkům od OV 
ČSTV a díky pomoci státního statku, 
cukrovaru a Dřevotvaru se akci poda-
řilo zrealizovat. Slavnostní zahájení 
provozu nové automatické dvoudráhy 
se uskutečnilo 21. 10. 1980.
V roce 1982 se A družstvo umístilo 
na 2. místě a jen o vlásek mu unikl 
postup do soutěže vyšší. V tomto roce 
vyvstal nový problém — dráhy nevyho-
vují požadavkům, jsou v prostředku 
vyježděné, a tak bude nutno buď drá-
hy vyrovnat přežehlením asfaltu nebo 
položit umělý povrch sadurit, kterým 
se v té době již řada oddílů pyšnila. 
A opět do hry vstupuje známý pro-
blém, chybějící finance. Nakonec OV 
ČSTV přislíbila dotaci a zbytek slíbila 
zaplatit TJ Sokol. V červnu 1985 se tak 
kuželna konečně dočkala vysněného 
nového povrchu drah.
Z té novější historie je třeba zmínit 
fakt, že od 1. 10. 1991 je Kuželkářský 
klub Zálabák samostatnou organiza-
cí. Drobné stavební úpravy budovy 
kuželny pokračují i v následujících 
letech. Roku 1998 se kuželna dočkala 
plynového vytápění, v roce 1999 pro-
běhla výměna automatických stavěčů 
kuželek, v roce 2001 se dokončovalo 
vybavení šaten, přestavba sociálního 
zařízení a na kuželnu byla přivedena 
voda.
Hráčský kádr se neustále obměňu-
je.  Spousta členů odchází, přichází 
dorost a s ním nové naděje. Zde je 
potřeba zmínit obětavou práci pana 
B. Šmejdy, který se věnuje dorostu. 
Družstva A a B již několik let hrají 
oblastní přebor II. třídy. Také obliba 
koulení mezi smiřickou veřejností 
roste, což dokazuje velký zájem 
o pronájem dvoudráhy.

S použitím informací z webu oddílu KK 
Zálabák Smiřice redakčně upraveno.

Smiřickým přeji, aby jim kuželna nadále 
dobře sloužila po další léta a hráčům co 
nejlepší výkony v mistrovských i nemis-
trovských soutěžích.

Jiří John
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Východočeské soutěže družstev v poločase
Východočeská divize

1. TJ Start Rychnov n. Kn. B 11 110:66 18

2. SKK Hořice A 11 115:61 16

3. KK Vysoké Mýto A 11 102:74 16

4. SKK Primátor Náchod C 11 102:74 13

5. Spartak Rokytnice n. J. A 11 99:77 13

6. TJ Uragán Milovice A 11 100:76 12

7. SK Solnice A 11 95:81 12

8. TJ Sokol Rybník A 11 93:83 12

9. TJ Tesla Pardubice A 11 79:97 10

10. TJ Loko Česká Třebová B 11 64:112 4

11. Jiskra Ústí n. O-Hylváty 11 55:121 4

12. TJ Dvůr Králové n. L. A 11 42:134 2

TOP 10
1. NÁLEVKA Miroslav 455,6 5/5

2. KROUPA Radek 451,6 5/5

3. KEJZLAR Jaroslav 448,0 7/7

4. BAIER Jiří 445,7 5/5

5. MŰLLER Tomáš 445,6 6/6

6. KUŘINA Bohumil 440,3 6/6

7. STEJSKAL Jakub 440,1 6/6

8. KAŠPAR Václav 438,8 7/7

9. HORN Jan 437,7 5/6

10. HŮLKA Lukáš 436,2 6/6

Východočeský přebor A

1. TJ Lokomotiva Trutnov B 11 115:61 18

2. SKK Jičín C 11 110:66 18

3. TJ Jilemnice 11 114:62 15

4. SKK Vrchlabí B 11 109:67 15

5. SKK Hořice B 11 104:72 13

6. KK Zalabák Smiřice 11 98:78 12

7. TJ Červený Kostelec C 11 85:91 10

8. TJ Nová Paka 11 80:96 10

9. TJ Červený Kostelec B 11 74:102 9

10. Spartak Rokytnice n. Jiz. B 11 73:103 8

11. TJ Lokomotiva Trutnov C 11 48:128 2

12. TJ Milovice B 11 46:130 2

TOP 10
1. BRUMLICH Jiří 443,2 4/6

2. RYŠAVÝ Tomáš 438,9 5/5

3. PEK Roman 438,6 5/6

4. KHOL Zdeněk 437,9 5/5

5. TRÝZNA Roman 437,6 5/6

6. MAŘAS Petr 436,4 4/5

7. FEJFAR Lukáš 435,3 4/6

8. HANZLÍČEK David 431,7 5/6

9. LIMBERSKÝ Tomáš 429,5 4/6

10. ROLF Aleš 428,9 5/7

Východočeský přebor B

1. SK Kuželky Přelouč A 11 130:46 18

2. KK Vysoké Mýto B 11 118:58 18

3. TJ České Meziříčí A 11 112:64 16

4. SK Týniště nad Orlicí A 11 106:70 16

5. TJ Sokol Dobruška B 11 96:80 13

6. SKK Třebechovice p/O A 11 86:90 10

7. TJ Sokol Dobruška A 11 79:97 10

8. KK Zalabák Smiřice B 11 79:97 9

9. SK Solnice B 11 71:105 9

10. SK SC Svitavy-Lány A 11 78:98 8

11. TJ Start Rychnov n/K C 11 70:106 5

12. TJ Loko Č. Třebová C 11 31:145 0

TOP 10
1. SKALA Miroslav 449,4 7/7

2. MILÁČEK Petr 432,3 7/7

3. DLOUHÝ Petr 428,4 5/6

4. BERÁNEK Ladislav 423,5 4/6

5. SVATOŠ Dušan 423,5 7/7

6. LANG Karel 421,3 7/7

7. SLAVÍK Jiří 420,4 7/7

8. JANEČEK Michal 420,0 6/7

9. PROŠVIC Martin 418,3 7/7

10. GÜTLER Vladimír 417,2 7/7

TOP 6 VčS A
1. JANEČEK Jan 429,4 3/4

2. ŠIMŮNKOVÁ Renata 424,2 5/5

3. FIKAR Martin 423,4 6/6

4. KAČER Milan 423,0 6/6

5. LAUBER Milan 421,2 7/7

6. ČAPEK Jiří 419,8 5/5

Východočeská soutěž B

1. SKK Náchod D 11 132:44 20

2. KK Josefov B 11 126:50 18

3. SK Kuželky Přelouč B 10 104:56 15

4. TJ Sokol Rybník B 11 105:71 15

5. TJ Tesla Pardubice B 10 106:54 14

6. KK Josefov A 11 97:79 14

7. KK Zalabák Smiřice C 12 102:90 14

8. TJ Jiskra Ústí n. O. B 11 90:86 13

9. TJ České Meziříčí B 11 82:94 8

10. TJ Tesla Pardubice C 11 53:123 5

11. TJ Červený Kostelec D 11 50:126 4

12. KK Vysoké Mýto C 11 51:125 2

13. SK Kuželky Přelouč C 11 38:138 0

Východočeská soutěž A

1. TJ Lokomotiva Trutnov D 13 148:60 22

2. SKK Jičín D 13 137:71 21

3. SKK Vrchlabí C 13 139:69 20

4. SKK Hořice C 13 135:73 18

5. TJ  Nová Paka B 13 115:93 16

6. TJ Jilemnice C 13 110:98 15

7. TJ Jilemnice B 13 101:107 14

8. TJ Dvůr Králové n. Lab. B 13 110:98 13

9. Honer club Březovice 13 108:100 13

10. TJ Poříčí 13 97:111 12

11. Spartak Rokytnice n. J. C 13 89:119 8

12. SKK Vrchlabí D 13 80:128 8

13. TJ Lokomotiva Trutnov E 13 52:156 2

14. TJ Dvůr Králové n. L. C 13 35:173 0

TOP 6 VčS B
1. JANEČEK Jan 440,1 4/5

2. ŠIMŮNKOVÁ Renata 425,7 6/6

3. FIKAR Martin 422,2 7/7

4. LAUBER Milan 420,6 8/8

5. OUBRAM Stanislav 419,8 6/7

6. ČAPEK Jiří 418,0 5/5
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Jičínské naděje s vedoucím Jardou Jiránkem v Rychnově

Východočeský potěr v PMN
Podzimní část Poháru mladých nadějí je 
za námi. Jak úspěšná v ní byla výcho-
dočeská mládež?
V kategorii mladších žákyň je zatím 
nejúspěšnější hráčkou P. Votočková 
z Vrchlabí, která obsadila 8. místo 
v průběžném pořadí s 36 body a prů-
měrem 224  kuželek. V této skupině 
jsou zastoupena ještě další děvčata 
z Jičína, Trutnova a Náchoda.
Mladším žákům zatím kraluje na 2. mís-
tě jičínský J. Bína s 58 body a průměrem 
250 kuželek. Do šestnáctého místa prů-
běžného pořadí je ještě dalších 5 hráčů 
z Rychnova n. K., Č. Třebové, Ústí nad 
O.-Hylvát a Vrchlabí.
Mezi staršími žákyněmi je na 9. místě 
E. Kammelová z Trutnova s 26 body 
a průměrem 214 kuželek.
První hráč průběžného pořadí v kate-
gorii starší žáci má náskok pouhých 
3 bodů na třetího M. Chmuru z Rychno-
va nad Kněžnou. V první šestnáctce jsou 
ještě F. Kráčmar z Hořic na 11. místě 
a J. Ehl z Rychnova nad Kněžnou na 
16. místě.
V podzimní části byly k vidění některé 
skutečně výborné výkony. Ten proza-
tím nejvyšší má hodnotu 288 kuželek 
a předvedl jej v Brně opavský Petr 
Hendrych, který zatím bezpečně vede 
průběžné pořadí starších žáků.

... pokračování na další straně

Martin Chmura — nejlépe umístěný Vý-
chodočech mezi staršími žáky v Poháru 
mladých nadějí

Východočeská divize dorostu A

1. SKK Hořice B 5 34:6 10

2. KK Zalabák Smiřice 5 18:24 5

3. SKK Vrchlabí B 4 16:16 4

4. Uragán Milovice 5 20:20 4

5. TJ Spartak Rokytnice B 5 18:22 4

6. TJ Dvůr Králové n.L. 4 8:24 1

Jednotlivci — divize dorostu A
1. ZÍVR Ladislav 414,5 4/4

2. NOSEK Tomáš 409,2 3/3

3. TRÝZNA Lukáš 407,8 2/2

4. KRÁČMAR František 389,0 4/4

5. VOLF Jan 377,5 4/4

6. KAPRAS Karel 377,3 3/4

7. GLOS Josef 374,0 2/2

8. IVAN Martin 372,7 2/3

9. PALM Patrik 370,6 4/4

10. HORÁK Luděk 368,0 4/4

11. KOSTKA Lukáš 365,2 3/3

12. ORNSTOVÁ Veronika 356,5 2/3

13. ŠMÍDA Václav 352,4 3/3

14. SVOBODA Tomáš 350,7 2/3

15. KRTIČKA Jakub 348,8 4/4

16. HOLUBEC Dan 346,5 2/2

Východočeská divize dorostu B

1. SK Solnice 5 28:12 8

2. SK SC Svitavy-Lány 5 24:16 7

3. KK Vysoké Mýto 5 2:18 6

4. Tesla Pardubice 5 0:20 5

5. Jiskra Hylváty 5 18:22 4

6. TJ Start Rychnov n. K. B 5 8:32 0

Jednotlivci — divize dorostu B
1. PALIČKA Tomáš 399,3 3/3

2. STEJSKAL Jakub 388,6 5/2

3. VOSECKÁ Kristýna 386,2 3/3

4. VENCL Jan 383,2 5/5

5. HUBÁČEK Martin 378,7 3/3

6. ŠKORŇA Alexandr 375,5 4/4

7. CVEJNOVÁ Markéta 373,3 3/3

8. KUTIL Jaroslav 371,4 3/3

9. CHMELAŘ Daniel 367,0 3/3

10. ŠOTNER Jan 364,3 3/4

11. CHMURA Martin 362,5 2/2

12. HEMERKA Jakub 344,1 4/4

13. EHL Jiří 344,0 2/2

14. JIRČÍK Jakub 343,8 3/3

15. LEINWEBER Jan 335,8 3/3

16. ŠTORK Roman 333,6 5/5
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Kuželky odkoukal od holičů
U příležitosti 88. narozenin pana 
Bohumíra Šmejdy ze Smiřic jsem 
prostřednictvím Standy Noska po-
ložil oslavenci několik otázek, které 
si nyní můžete spolu s odpověďmi 
přečíst.

Kdy a kde jsi se poprvé setkal s kužel-
kami?
Bylo to za války ve Smiřicích. Tenkrát 
tady byla jednodráha.

Jak dlouho hraješ kuželky a v jakých 
kuželkářských spolcích a oddílech jsi 
během svého života  působil?
Tak to je hrozně jednoduché. Po celý 
život jsem již od roku 1946 stále věrný 
Smiřicím.

Proč jsi si vybral za svou zálibu ku-
želky?
V létě jsem hrál házenou a tenis, 
a v zimě kuželky. Nejprve jen jako 
doplňkový sport, ale později jsem ku-
želkám přišel na chuť se začal se jim 
věnovat naplno.

Kdo Tě učil hrát? Byl jsi samouk?
Za války jsem se chodil dívat na turnaje 
holičů. Tam člověk leccos odkoukal. Po-
chopitelně jsem se učil hrát sám. Za mých 
mladých let to jinak ani nešlo. O nějakém 
trenérovi neměl nikdo ani potuchy.

Jak fungovaly soutěže v dobách, kdy 
jsi začínal hrát kuželky?
Protože se v sobotu chodilo do prá-
ce, tak jsme se scházeli v neděli. Ve 
středu bylo koulení pro veřejnost. Po 
válce jsme se kuželkami především 
bavili. Hrála se sokolská, habaďura 
a šedesátky. Protože nebyl benzin 
a bylo také málo peněz, jezdilo se na 
kole po okolních vesnických kužel-
nách, které stály při hospodách, a do 
Hradce Králové, kde bylo v té době 
dvanáct kuželen — samé jednodráhy. 
Ve Smiřicích jsme v té době měli čtyři 
jednodráhy — Dvorana, U Andrejsků, 
U krásné paní a Lednice, což je místo 
naší současné kuželny. Na všech ku-
želnách ve Smiřicích se hrál hazard 
do sedmi kuželek o peníze. Čumilové 
sázeli na hráče, kdo hodí víc, a nebo 
kdo kolik shodí kuželek. Profit z toho 
měli hráči, hostinský i sázející. Až 
v roce 1955 se ve Smiřicích začala 
hrát oblastní soutěž na 100 hodů 
sdružených.

Co Ti kuželky přinesly dobrého, a co 
špatného.
Protože jsem nekouřil, nepil a ani jsem 
nechodil do hospody, byl pro mne kaž-
dý sport na prvním místě. Kuželky mě 
přitahovaly tím, že hráč musel umět 
bojovat nejen se soupeřem, ale, když 
mu to nešlo, i sám se sebou. Špatné 
byly jen prohry, protože jsem nerad 
prohrával.

Jak hodnotíš současný stav a systém 
mistrovských soutěží v rámci celé 
republiky?
Myslím, že struktura soutěží je dobrá. 
Otázkou je jak hráči trénují, jaké mají 
kluby finanční možnosti a především to 
je o lidech, kteří do kuželek v klubech 
dělají.
Za rozhovor poděkoval Jiří John.B. Šmejda v akci

Mladší žáci

1. P. Hendrych Opava 88 267
2. J. Bína Jičín 58 250
3. V. Švub Zábřeh 53 251
6. O. Lepka Rychnov 46 240
8. J. Kmoníček Č. Třebová 44 239

12. L. Erben Vrchlabí 29 225
13. P. John Ústí-Hylváty 28 229
15. J. John Ústí-Hylváty 28 227
17. M. Plšek Trutnov 21 217
25. F. Jirásko Jičín 14 211
29. M. Kováčik Náchod 12 214
33. M. Poloch Rychnov  9 213
37. L. Mikšík Jičín  7 194
38. M. Ehl Rychnov  6 205

Mladší žákyně

1. K. Bartošová Kosmonosy 54 239
2. T. Divílková Otrokovice 46 257
3. V. Wohlmuthová Rokycany 46 236
8. P. Votočková Vrchlabí 36 224

12. K. Rachtavová Jičín 21 210
24. N. Mlatečková Jičín  7 199
25. A. Mizerová Jičín  6 200
27. D. Svobodová Trutnov  3 209
30. M. Dyntarová Jičín  2 201
35. E. Voová Jičín  1 194
38. K. Hofmanová Náchod  0 193
39. V. Marhanová Jičín  0 191
40. M. Karászová Trutnov  0 190

Starší žákyně

1. K. Švihlíková Podbořany 61 249
2. M. Semelová Luhačovice 54 244
3. K. Vymětalová Kroměříž 41 236
9. E. Kammelová Trutnov 26 216

25. J. Graciasová Vrchlabí  9 203
34. M. Víchová Jičín  5 186

Starší žáci

1. L. Urban Sn K. Vary 64 260
2. T. Bartoň Dačice 63 258
3. M. Chmura Rychnov 61 254

11. F. Kráčmar Hořice 41 235
16. J. Ehl Rychnov 34 230
25. J. Glos Vrchlabí 25 224

... pokračování z předchozí strany

Tabulky zobrazují průběžné pořadí 
v PMN po podzimní části soutěže. Do 
finále je ještě daleko.
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Pardubický výběr si přivezl bronz 

Konečné pořadí družstev
 1. Zlínský 2128
M. Juroška 513, K. Popovičová 533, 
M. Jandíková 526 a K. Zubajová 556
 2. Ústecký 2071
J. Endršt 535, T. Štraicher 505, M. Hof-
manová 485 a S. Koutníková 546
 3. Pardubický 2071
O. Šťastný 556, L. Kaucká 509, L. Johnová 
530 a A. Škorňa/J. Hemerka 476
 4. Praha 2056
M. Vaško 534, D. Kuděj 577, L. Panenková 
489 a I. Mikešová 456
 5. Moravskoslezský 2043
M. Klich 520, J. Vícha 533, K. Bajerová 
499 a D. Hamplová 491
 6. Jihomoravský 2038
D. Dvorník 506, J. Šplíchal 499, L. Nevři-
vová 522 a Z. Musilová 511
 7. Olomoucký 2032
M. Albrecht 505, J. Michálek 511, N. Ta-
toušková 549 a S. Horňáková 467
 8. Královéhradecký 1982
J. Jiránek 494, D. Neumann 503, 
N. Pristandová 496 a M. Nožičková 489
 9. Vysočina 1973
J. Ševela 535, T. Valík 511, P. Valíková 
473 a E. Rosendorfská 454
 10. Liberecký 1956
B. Poživil 569, L. Wajsar 523, 
M. Wajsarová/K. Tomášková 436 
a L. Tögelová/M. Krčová 428
 11. Plzeňský 1950
M. Pytlík 528, P. Palacký 496, A. Palacká 
444 a D. Pochylová 482
 12. Karlovarský 1949
A. Strnad 532, M. Tuček 525, A. Vrbská 
460 a M. Hašková 432
 13. Jihočeský 1940
D. Marek 485, M. Kotrč 461, R. Navrkalová 
497 a H. Křemenová 497
 14. Středočeský 1922
P. Tomáš 491, M. Schejbal 517, V. Kohou-
tová 461 a N. Plačková 453

Královéhradecký kraj reprezentovali 
jičínské dorostenky N. Pristandová 
a M. Nožičková, a červenokostelečtí 
J. Jiránek a D. Neumann. Za Pardubický 
kraj byli nominováni O. Šťastný z Rybní-
ka, L. Kaucká, L. Johnová a T. Žemlička 
z České Třebové. Sobotní ráno však 
vedoucímu pardubické výpravy Josefu 
Ledajaksovi přineslo nepříjemné pře-
kvapení. Tomáš Žemlička nikde. Mobil 
vypnutý. Proč se nedostavil zatím nikdo 
neví. Naštěstí vysokomýtští dorostenci 
hráli ve Svitavách. Pepík tak dva chlapce 
vyzvedl a přijel s nimi do Olomouce. Na-
konec tedy vše dobře dopadlo a výprava 
byla kompletní.

Sobota byla ve znamení soutěže druž-
stev. Výkony nebyly až tak vysoké, jak 
mnozí očekávali. Nejlépe zahrála repre-
zentace Zlínského kraje, která jako jediná 
překonala hranici jednadvaceti stovek. 
Lví podíl na tomto výkonu měla nejlepší 
dorostenka Klára Zubajová s 556 poraže-
nými kuželkami. Na další místa v pořadí 

byla pořádná tlačenice a rozhodovalo se 
doslova až v závěru. Simona Koutníková 
jako dotahovák se vyšponovala a výko-
nem 546 kuželek srovnala krok s par-
dubickým výběrem. O lepším umístění 
rozhodla až lepší dorážka severočechů. 
Z chlapců byl nejlepších hráčem David 
Kuděj s výkonem 577 kuželek.

A jak si vedly oba východočeské výbě-
ry? Královéhradeckému se tentokrát 
nedařilo a tak obsadili výkonem 1982 
kuželek až osmé místo. Pardubický vý-
běr naopak odstartoval soutěž výborným 
výkonem Ondry Šťastného. Jeho 556 
kuželek dlouho drželo průběžné první 
místo mezi dorostenci. Nezklamala ani 
obě prvoligová děvčata. Lucka Kaucká 
zahrála slušných 509 kuželek a Lída 
Johnová trend potvrdila, když porazila 
530 kuželek. S napětím jsme očekávali, 
jak se s první velkou akcí psychicky 
vyrovnají oba vysokomýtští hráči. Měli 
každý odehrát šedesátku. Alexandr 
Škorňa však hrál dobře a tak jej vedoucí 
nechal odehrát 90 hodů. Zřejmě by ode-
hrál celou disciplinu, ale musel být po 
90 hodech střídán Jakubem Hemerkou 
pro bolest kolena. Nutno podotknout, že 

O víkendu 6. prosince 2008 se usku-
tečnil na olomoucké osmidráze již 
9. ročník Vánočního turnaje krajských 
výběrů dorostu.

Společné foto medailových družstev

... pokračování na další straně

Předávání pohárů bylo příjemné
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... pokračování z předchozí strany ...Výběr Královéhradeckého kraje
Daniel Neumann, Jiří Jiránek, Michaela 
Nožičková a Nela Pristandová

Výběr Pardubického kraje
Alexander Škorňa, Ondřej Šťastný, Lucie 
Kaucká a Ludmila Johnová

TOP 10 děvčata
 1. Klára ZUBAJOVÁ 556
 2. Nikola TATOUŠKOVÁ 549
 3. Simona KOUTNÍKOVÁ 546
 4. Karolína POPOVIČOVÁ 533
 5. Ludmila JOHNOVÁ 530
 6. Markéta JANDÍKOVÁ 526
 7. Lucie NEVŘIVOVÁ 522
 8. Zuzana MUSILOVÁ 511
 9. Lucie KAUCKÁ 509
 10. Kateřina BAJEROVÁ 499

TOP 10 chlapci
 1. David KUDĚJ 577
 2. Bořek POŽIVIL 569
 3. Ondřej ŠŤASTNÝ 556
 4. Jan ENDRŠT 535
 5. Jan ŠEVELA 535
 6. Matěj VAŠKO 534
 7. Jiří VÍCHA 533
 8. Aleš STRNAD 532
 9. Michal PYTLÍK 528
 10. Michal TUČEK 525

Poháry předával ing Jiří Jančálek, CSc., prezident České kuželkářské asociace

z dopoledne měli oba v nohách stovku ve 
Svitavách. Jejich celkový výkon 476 ku-
želek byl nad očekávání dobrý a dával 
naději na velice slušné umístění. To se 
nakonec splnilo a naše výprava si odvezla 
poháry za třetí místo.
Nedělní ráno přivítalo šestnáct nejlep-
ších dívek a chlapců, kteří se utkali ve 
sprintu. Boje byly navýsost napínavé 
a v mnoha z nich rozhodovala o bytí 
a nebytí až „rychlá smrt“. Nejvíce sil 
a tolik potřebného štěstí měla Simona 
Koutníková, která ve finále porazila Lu-
cii Nevřivovou, a mezi chlapci pak Jan 
Ševela, když pokořil Michala Pytlíka. 
Obě finále rozhodla až rychlá smrt při 
nerozhodném stavu 1:1.
Po organizační stránce nelze pořadate-
lům z HKK Olomouc nic vytknout a rád 
jim touto cestou ještě jednou děkuji. 
Všem přeji hezké svátky, hodně zdraví, 
životní pohodu a co nejlepší výkony 
v novém roce.

Vlevo Lída Johnová „naviguje“ 
Lucku Kauckou a vpravo jsou 
finalisté sprintu M. Pytlík, J. Ševela, 
S. Koutníková a L. Nevřivová
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Dne 17. 11. 2009 
v odpoledních 
hodinách zemřel 
po dlouhé těžké 
nemoci ve věku 
60 let člen kužel-
kářského oddílu TJ 
Lokomotiva Trutnov pan

Antonín Jakubčík.

Čest jeho památce.

Druhá liga dorostu bude v novém hávu ...
V sobotu 13. prosince 2008 jednala 
v Zábřehu Výkonná rada České kužel-
kářské asociace.
Vzala na vědomí zprávy prezidenta 
o činnosti výkonného výboru a zprá-
vu o hospodaření asociace přednese-
nou hospodářkou Lenkou Kupovou. 
Radostné nebylo zjištění, že financí 
v budoucnosti zcela jistě nepřibude. 
Uložila výkonnému výboru předložit 
valné hromadě návrh na zvýšení 
členských příspěvků. O konkrétní výši 
příspěvku v návrhu rozhodne výkonný 
výbor.
V průběhu jednání zazněla řada pří-
spěvků krajských svazů směřujících 
do oblasti organizace dlouhodobých 
soutěží mládeže. Diskuze jasně odha-
lila, že v této oblasti jsou představy 
jednotlivců i samostých krajů diame-
trálně odlišné. Vyslechli jsme názory 
požadující zachování druhé ligy a také 
příspěvky z opačné strany spektra, to-
tiž naprosté zrušení ligových soutěží 
dorostu s tím, že soutěže by se hrály 
pouze v rámci krajů.
Celou situaci se nakonec podařilo roz-
lousknout. V první fázi se rozhodovalo 
o celkem sedmi alternativách hracích 
systémů, které v diskuzi zazněly. 
Každý kraj měl jeden hlas. Do finále 
postoupily dvě s nejvyšším počtem 
získaných hlasů. Z těch nakonec vze-
šla konečná „vítězná“ varianta. Tu pak 
výkonná rada doporučila ke schválení 
výkonnému výboru, neboť pouze ten 
je oprávněn ve věci rozhodnout. Ne-
pochybuji, že doporučení rady bude 
respektováno. To nakonec potvrdil 
i prezident ČKA ing. Jiří Jančálek.
Schválený systém sníží vzdálenosti 
mezi jednotlivými družstvy a zároveň 
zachová název soutěže, který pro mno-
hé oddíly znamená nutnou podmínku 
pro získání finančních prostředků ať 
už od soukromých sponzorů či z ob-
cí a měst, ve kterých oddíl působí. 
Zachováno bude rozdělení první 
ligy dorostenců i dorostenek na dvě 
skupiny. Byť pro soutěž dorostenek 
nebudou podle mého názoru obě sku-
piny zcela naplněny. Dorostenky jsou 

prostě úzký profil. Dnešní čtyři skupiny 
druhé ligy se rozšíří na celkem sedm 
skupin zřizovaných na principu dneš-
ních divizí a měly by být také řízeny 
krajskými svazy. Tam tedy budou mít 
kraje volné pole působnosti, neboť ne-
předpokládám, že by výkonný výbor 
ČKA pevně stanovil, zda se soutěž musí 
hrát turnajově či formou vzájemných 
utkání. Ale vše může být jinak. Podle 
mých poznatků jsou názory, zda hrát 
formou vzájemných utkání či turnajo-
vě poměrně vyrovnané, a proto bych 
rozhodnutí v této věci ponechal radši 
na krajích.
Docela mě překvapilo, že např. systém 
smíšených družstev pro nejvyšší doros-
teneckou soutěž, tedy princip, který je 
v současné době uplatněn v druhé lize, 
nezískal žádnou podporu.
Soutěže dorostu budou podle mého 
názoru nadále problematickou zále-
žitostí. Dorostenecká základna, zdá 
se klesá. To se pochopitelně spolu se 
zákazem účasti starších žáků a žákyň 
v první lize dorostu projevilo v mno-
ha oddílech, které díky tomu nebyly 
schopné postavit družstvo jen z doros-
tenek nebo dorostenců.
Z výše uvedeného je tedy zřejmé, že 
tíha organizování soutěží pro mládež 
se přesune na „hřbety“ krajských sva-
zů. To také ale znamená velkou odpo-
vědnost pro všechny funkcionáře na 
krajské úrovni. Doufejme, že se k této 
problematice postaví čelem.
V této souvislosti nemohu nezmínit, 
jak v některých krajích, kde byla zru-
šena povinnost mít družstvo dorostu 
pro účast v divizi, mají dnes problém 
a mládež jim chybí. Ano, je zcela jistě 
jednodušší se kuželkami jenom bavit 
a nemuset se starat o nějakou mládež. 
Není to ale dost krátkozraká politika?
Další zajímavostí zřejmě bude, že finá-
lový turnaj Poháru mladých nadějí se 
stane zároveň mistrovstvím republiky 
v žákovské kategorii již v roce 2010. To 
je však teprve ve stádiu zrodu a defini-
tivně není ještě nic rozhodnuto. Návrh 
na jednání zazněl a byl pozitivně přijat 
ze strany všech účastníků jednání.

Michal Jirouš kuželkářem roku
Sobotní večer 
13. prosince 
v Zábřehu byl ve 
znamení vyhláše-
ní ankety Kuželkář 
roku.
Pro východočeské 
kuželkáře to byl 
večer bezesporu 
úspěšný. Zcela po zásluze získal poctu 
nejvyšší Michal Jirouš (na obrázku) hra-
jící v současné době za německý SKC 
Staffelstein. Mezi ženami excelovala 
Lucie Vaverková startující za rakouský 
BBSV Wien. Ta zároveň obsadila i první 
příčku v anketě juniorka roku.
Druhým úspěchem bylo třetí místo v an-
ketě junior roku pro českotřebovského 
Pavla Jirouška. Přesto, že Pavel byl jedi-
ným juniorem, který letos přivezl z mis-
trovství světa medaili, nebyla to zřejmě 
v očích hodnotitelů až tak významná 
věc. Vítězem se stal jeho reprezentační 
kolega Vlastimil Bělíček.
Talenty roku se podle očekávání stali 
Martin Schejbal a Karolína Doubková, 
kteří nás velice úspěšně reprezentovali 
na evropském poháru mládeže.

Nezapomeňte si objednat  
automatické zasílání našich 
novin do své mailové schránky 
na adrese www.kuzelky.cz.


